
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 81. posiedzeniu Senatu

w dniu 29 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Niniejsze oœwiadczenie sk³adam w zwi¹zku z rozporz¹dzeniem Rady Ministrów z 22 marca 2011 r.
(DzU z 2011 r. nr 80, poz. 433) w sprawie dróg krajowych lub ich odcinków, na których pobiera siê
op³atê elektroniczn¹ oraz wysokoœci stawek op³aty elektronicznej.

1 lipca br. zmieni³y siê zasady korzystania z autostrad, ekspresówek i wydzielonych odcinków dróg
krajowych przez pojazdy o masie przekraczaj¹cej 3,5 t. Dotychczasowe winiety czasowe zast¹pi³o
e-myto, czyli elektroniczny system poboru op³at. Œrednia stawka za kilometr takich dróg to 35 gr. Dla
wielu przewoŸników to za du¿o. Z uwagi na obecne rozwi¹zanie ciê¿ki transport samochodowy, chc¹c
unikn¹æ dodatkowych kosztów, omija autostrady i wje¿d¿a na bezp³atne drogi przebiegaj¹ce przez
skupiska ludzkie, przez co niszczy lokaln¹ infrastrukturê oraz zagra¿a ¿yciu i zdrowiu mieszkañców.
W takich warunkach nietrudno o wypadek, poniewa¿ parametry dróg gminnych nie odpowiadaj¹ po-
trzebom tak du¿ych pojazdów. Czêsto s¹ to w¹skie jezdnie bez pobocza, co zwiêksza ryzyko pieszych
i rowerzystów. Wprowadzenie e-myta zbieg³o siê z pocz¹tkiem wakacji. Letnie wyjazdy zmieni³y siê
w koszmar. Cierpi¹ na tym tak¿e ma³e miejscowoœci, które nie maj¹ obwodnic, a przez które przeje¿-
d¿aj¹ sznury ciê¿arówek.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê z pytaniem, czy Pan Minister planuje podjêcie dzia³añ, które
zmieni¹ opisan¹ powy¿ej sytuacjê?

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




